

Statistics; *From the Department of Justice*: Mr. J. D. McCarthy, Legal Advisor.

The Committee resumed its consideration of Bill C-202, An Act to amend the Old Age Security Act.

Clauses 3 to 13 inclusive were debated and were several-ly carried.

The Committee resumed its consideration of Clause 1. *It was agreed* that a document headed "Estimated Numbers of Canada Pension Plan Beneficiaries in 1976" be printed as an appendix to this day's Minutes of Proceedings and Evidence (see Appendix "A").

Dr. Willard undertook to supply the Committee, at a later date, with certain information requested by Mrs. MacInnis.

It was then moved by Mr. Knowles (Winnipeg North Centre),

—That Clause 1 be amended by deleting therefrom lines 4 to 11, on page 1.

The question being put on the said proposed amendment, it was negatived, on the following recorded division: YEAS—Mrs. MacInnis, and Messrs. Knowles (Winnipeg North Centre), Marshall, Rynard—(4); NAYS—Messrs. Clermont, Crossman, Forget, Guilbault, Isabelle, Kaplan, LeBlanc (Rimouski), Lessard (LaSalle), Rochon—(9).

Clause 1 carried, on division.

The Title carried.

The Bill carried, on division.

It was agreed, on division, that the Chairman report Bill C-202, without amendment.

In the course of the meeting, Dr. Willard, Mr. Blais, Mr. Osborne and Mr. McCarthy answered questions.

At 4.30 p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Mr. Munro: Mr. Chairman, if by that Mr. Knowles is saying, "Show us how your figures came out by cutting a universal dent grant up to realistic levels and bring it back," and is asking why that was discarded, rest, I will endeavour to indicate perhaps in more precise terms why that was discarded. It just indicates again that we did look into that and came to the conclusion that it would not put as much money into the system—to distribute along the line we desire to the lower income groups—as the method which we are processing now.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): Mr. Chairman, I appreciate the fact that the Minister is prepared to give us figures.

Mr. Munro: I did not say the figures. Mr. Knowles said that I would be prepared to indicate in more precise terms—perhaps on my return to the House—to come back at the end—why we thought that the system was not the best. But I am not prepared to give precise figures.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): Mr. Chairman, of fact, I welcome that additional statement of the Minister.

de la statistique; *du ministère de la Justice*: M. J. D. McCarthy, conseiller juridique.

Le Comité reprend l'étude du Bill C-202, Loi modifiant la Loi sur la sécurité de la vieillesse.

Les articles 3 à 13 inclusivement sont mis en délibération et sont adoptés séparément.

Le Comité reprend l'étude de l'article 1. Il est convenu qu'un document intitulé «Estimation du nombre de bénéficiaires du régime des pensions du Canada en 1976» soit imprimé en appendice aux procès-verbaux et témoignages de ce jour (voir appendice «A»).

M. Willard convient de fournir au Comité, à une date ultérieure, certains renseignements demandés par M^{me} MacInnis,

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre) propose ensuite:

—Que l'article 1 soit modifié par la suppression des lignes 4 à 11, page 1.

L'amendement proposé est mis aux voix et est rejeté de la façon suivante: EN FAVEUR—M^{me} MacInnis et MM. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre), Marshall, Rynard—(4); CONTRE—MM. Clermont, Crossman, Forget, Guilbault, Isabelle, Kaplan, LeBlanc (Rimouski), Lessard (LaSalle), Rochon—(9).

L'article 1 est adopté sur division.

Le titre est adopté.

Le bill est adopté sur division.

Il est convenu, sur division, que le président fasse rapport du bill C-202, sans modification.

Au cours de la réunion, MM. Willard, Blais, Osborne et McCarthy répondent aux questions.

A 4 h 30 de l'après-midi, la séance du Comité est levée jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le président: M. le président, si M. Knowles veut que nous examinons les chiffres auxquels nous sommes parvenus des demi-pensions, et s'il nous en demanderait pour avoir abandonné cette méthode, je lui expliquerai pourquoi en des termes plus précis. Je n'ai pas dit que nous avons abandonné cette méthode et que nous avons conclu qu'elle ne verserait pas autant d'argent dans le système (ce qui nous permettrait de le redistribuer dans les groupes à revenu plus bas que la méthode que nous suivons à l'heure actuelle).

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): M. le président, je suis content de ce que M. le ministre ait décidé de nous donner des chiffres.

Le président: Je n'ai pas dit que je donnerais des chiffres, M. le président, mais que je serais prêt à expliquer en termes plus précis—peut-être à mon retour si on me demandait de revenir à la fin—pourquoi nous avons cru que ce système n'était pas le meilleur. Mais je ne propose pas de fournir des chiffres exacts.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): En fait, je suis content de ce que M. le ministre ait ajouté cette remar-